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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön szerint a felzárkóztatásnak melyik formája 
valóban felzárkóztatás, és mi az, ami szegregáció?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Ön  „éves  sajtótájékoztatóján”  igazságtalannak  nevezte  a  Debreceni  Ítélőtábla  döntését  a
gyöngyöspatai  szegregációs  per  kapcsán.  Ön  szerint  nincs  kibeszélve,  hogy  mi  minősül
szegregációnak. Azon is lamentált, hogy a felzárkóztatásnak milyen formája felzárkóztatás és mi az,
ami  szegregáció.  Azt  mondta,  ha  valakit  etnikai  alapon  sorolnak  be  egy  osztályba  az  nyilván
szegregáció. „De, ha az oktatásra való képességének, befogadóképességének a mértéke alapján,
ahol  nyilván egy  ilyen  faluban többen lesznek  a cigány gyerekek,  sorolnak  be valakit,  az  nem
szegregáció, hanem felzárkóztatás.” 

A Kúria már 2015 márciusában világossá tette, hogy a gyöngyöspatai általános iskola roma diákjait
jogellenesen különítették  el  nem roma társaiktól,  és  a  szegregáció  miatt  alacsonyabb minőségű
oktatás kaptak. Ugyanezen megállapításra jutott a kisebbségi ombudsman is 2011-ben.

Ön  kijelentéseivel  kinyilvánította,  hogy  nem  ért  egyet  a  független  bíróság  álláspontjával,
ugyanakkor  nem  világos,  hogy  miért  ne  lenne  az  Ön  véleménye  szerinti  „felzárkóztatás”
szegregáció?

Mindezek miatt kérdezem:

-  Ön  szerint  a  felzárkóztatásnak  melyik  formája  valóban  felzárkóztatás,  és  mi  az,  ami
szegregáció? 

- Az ön értékrendje szerint mi minősül szegregációnak? Ha külön osztályba járatják a roma
gyerekeket, nem engedik be őket a farsangi bálba, nem viszik őket osztálykirándulásra, nem
tartanak számukra informatika órákat, vagy nem vehetnek részt az úszásoktatáson, az Ön



szerint micsoda? 

- Ön szerint nem igazságos, hogy a szegregáció jogsértésnek számít? 

- Ön szerint a cigány gyerekek, az „oktatásra való képességük” okán eleve „felzárkóztatást”
igényelnek? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2020. január 13.

Kunhalmi Ágnes
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